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2010D28227 LIJST VAN VRAGEN – OVERSTAPPEN MET DE OV-CHIPKAART 

1 
Wordt er momenteel gewerkt aan een structurele oplossing voor de 
verschillen tussen overstapsituaties in de railketen voor reizigers met de 
OV-chipkaart, bovenop de reeds aangekondigde maatregelen via signing 
en branding? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wanneer komt deze structurele 
oplossing beschikbaar? 

2 
Is uw stelling dat reizigers zich over de concessiegrenzen heen bewegen 
en moeten kunnen rekenen op een eenduidige aanpak, ook van 
toepassing op de overstapsituaties in de railketen (trein-trein en trein-
metro/lightrail)? Zo nee, waarom niet? 

3 
Bent u bereid in de door u aangekondigde Algemene Maatregel van 
Bestuur de acceptatie van het papieren kaartje te verplichten totdat niet 
alleen het probleem van het dubbele opstaptarief, maar ook het probleem 
van de verschillen tussen overstapsituaties opgelost is? 

4 
Bent u bereid tegelijkertijd de door u ingestelde onafhankelijke commissie 
ook de opdracht te geven een structurele oplossing te bieden voor de 
verschillen tussen overstapsituaties vanuit het perspectief van de reiziger? 

5 
Kunt u uiteen zetten hoe u gekomen bent tot de keuze om een commissie 
in te stellen om de problemen met het opstaptarief aan te pakken, terwijl u 
en uw ambtsvoorganger voor dergelijke kwesties tot dusverre altijd 
verwezen naar de decentrale overheden en vervoersbedrijven als de 
verantwoordelijke instanties? Mag op basis van deze keuze worden 
geconcludeerd dat uw vertrouwen in het oplossend vermogen van deze 
decentrale aanpak is afgenomen en is de verwachting gerechtvaardigd dat 
mogelijk ook andere problemen met de OV-chipkaart onderwerp van 
studie kunnen worden van deze of andere onderzoekscommissies? 

6 
Kunt u inzichtelijk maken welke extra kosten gemaakt worden door het 
handhaven van het papieren treinkaartje totdat het probleem van het 
dubbele opstaptarief opgelost is? Kunt u tevens specificeren bij welke 
partijen deze kosten worden neergelegd en wat hier de motivatie voor is? 

7 
Hoe lang zal de duale fase van papieren treinkaartje en OV-chipkaart op 
het spoor gaan duren? Kunt u dit proces versnellen, en zo ja, op welke 
wijze? 

8 
Waarom wordt er niet voor gekozen het zogenaamde «easy trip»-systeem, 
dat alle vervoerders behalve NS gebruiken voor het berekenen van de 
tarieven, in het gehele openbaar vervoerssysteem te hanteren? 

9 
Kunt u uiteenzetten waarom NS kiest voor het versleutelen van het 
opstaptarief in de kilometerprijs, daar waar andere vervoerders dit niet 
doen? 
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10 
Acht u het wenselijk dat de kaartopbrengsten verdeeld worden door één 
van de vervoerders zelf (NS), waardoor deze vervoerder bij de opbrengs-
tentoedeling de positie van zowel scheidsrechter als speler inneemt? 

11 
Hoe heeft het kunnen gebeuren dat NS, in tegenstelling tot regionale 
vervoerders, nog lang niet voorbereid is op grootschalig gebruik van de 
OV-chipkaart? 

12 
Wie heeft op welk moment de besluiten genomen over de invoering van 
de OV-chipkaart bij NS? 

13 
Was u steeds op de hoogte van voortgang van de invoering van de 
OV-chipkaart bij NS? 

14 
Waarom ontbreekt bij het vaststellen van de problemen met het 
overstappen met de OV-chipkaart (dubbel opstaptarief, verschillen tussen 
overstapsituaties, et cetera) een gedegen analyse van de oorzaken van die 
problemen? Onderschrijft u de analyse dat deze problemen voorkomen 
hadden kunnen worden bij een duidelijke landelijke sturing van het 
OV-chipkaartproject? 

15 
Kunt u alsnog duidelijkheid geven over de vraag waarom de problemen 
met het overstappen met de OV-chipkaart niet voorzien en daarmee 
voorkomen zijn? Waar is het misgegaan en waarom hebt u hier niet 
eerder op gereageerd, terwijl dit probleem al jarenlang bekend is? 

16 
Wat gaat u doen voor alle reizigers die door het dubbele opstaptarief 
gedupeerd zijn? Moeten die altijd zelf hun eigen recht gaan halen terwijl 
de schuld duidelijk niet bij hen ligt, of bent u bereid om de vervoersbe-
drijven aan te spreken om hier zelf het voortouw in te nemen, zeker bij de 
reizigers met een persoonsgebonden OV-chipkaart, waarvan uitstekend 
vast te stellen is waar en wanneer ze ten onrechte een dubbel opstaptarief 
hebben betaald? Bent u bereid om u samen met Trans Link Systems en de 
betreffende vervoersbedrijven actief in te zetten om ervoor te zorgen dat 
de benadeelde reizigers hun te veel betaalde geld terugkrijgen? Kunt u uw 
antwoorden toelichten? 

17 
Waarom zoekt u nu alleen naar een oplossing voor de dubbele opstapta-
rieven in de railketen, terwijl zich in andere modaliteiten van het openbaar 
vervoer vergelijkbare grote problemen met dubbele opstaptarieven 
voordoen? Klopt het dat u, zoals u in uw brief van 20 april 2010 
(kamerstuk 23645, nr. 357 ) aangaf, nog geen enkele oplossing ziet om de 
dubbele opstaptarieven in het stad- en streekvervoer structureel aan te 
pakken? 

18 
Deelt u de mening dat de urgentie van een oplossing voor de dubbele 
opstaptarieven in de railketen hoog is, maar in het stad- en streekvervoer 
nog veel hoger vanwege het feit dat daar in een aantal gevallen al sprake 
is van verplicht gebruik van de OV-chipkaart? 
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19 
Bent u bereid om nog vóór het einde van het zomerreces een uitgebreid 
plan van aanpak naar de Kamer te sturen voor het oplossen van het 
probleem van de dubbele opstaptarieven? Kunt u in dit plan van aanpak 
een duidelijke analyse opstellen met concrete en haalbare oplossingen 
om de dubbele opstaptarieven voor alle modaliteiten van het openbaar 
vervoer snel en structureel aan te pakken? 

20 
In welke gebieden en welke vervoermiddelen kan de OV-chipkaart 
momenteel niet gebruikt worden, terwijl dit op termijn wel de bedoeling 
is?
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